

快报

关于多堆年情况下堆芯损坏概率的讨论

刘长欣, 张作义, 钱永柏

清华大学 核能与新能源技术研究院, 北京 100084

收稿日期 2007-9-20 修回日期 2008-1-7 网络版发布日期: 2008-4-20

摘要 反应堆堆芯损坏是反应堆运行中可能出现的严重事故。概率安全分析可得出单个反应堆的堆芯损坏频率, 而在多堆年情况下发生堆芯损坏次数的概率则可由概率论中的二项分布来计算。经计算, 在堆芯损坏频率为 10^{-4} /堆年情况下, 1万堆年发生堆芯损坏的概率约为0.63。

关键词 [反应堆](#) [概率安全分析](#) [堆芯损坏频率](#) [二项分布](#)

分类号 [TL334](#)

Discussion of Reactor Core Damage Probability Under Condition of Multiple Reactor Years

LIU Chang-xin, ZHANG Zuo-yi, QIAN Yong-bai

Institute of Nuclear and New Energy Technology, Tsinghua University, Beijing 100084, China

Abstract Nuclear reactor core damage is a possible severe accident during nuclear reactor operation. Based on the probabilistic safety assessment, the core damage frequency of a single nuclear reactor could be drawn. But concerning the probability of the number of core damage under the condition of multiple reactor years, it follows the binominal distribution. After calculation, with 10^4 reactor years of operation and 10^{-4} of core damage frequency, the probability of core damage is about 0.63.

Key words [nuclear reactor](#) [probabilistic safety assessment](#) [core damage frequency](#) [binominal distribution](#)

DOI

通讯作者

扩展功能

本文信息

▶ [Supporting info](#)

▶ [\[PDF全文\]\(284KB\)](#)

▶ [\[HTML全文\]\(0KB\)](#)

▶ [参考文献](#)

服务与反馈

▶ [把本文推荐给朋友](#)

▶ [文章反馈](#)

▶ [浏览反馈信息](#)

相关信息

▶ [本刊中包含“反应堆”的相关文章](#)

▶ 本文作者相关文章

- [刘长欣](#)
- [张作义](#)
- [钱永柏](#)